



## NEW ZEALAND CHINESE ASSOCIATION INC (CANTERBURY BRANCH)

紐西蘭堅都布厘華聯支會

22 St Asaph Street, Central City,  
Christchurch 8011

[nzcacanterbury@nzchinese.org.nz](mailto:nzcacanterbury@nzchinese.org.nz)

# SEPTEMBER 2025 Newsletter

## MOONCAKE ORDERS

Our mooncakes are specially made to order - so you must pre-order.

**PLEASE PLACE ORDERS** by Sunday 7<sup>th</sup> September 2025.

Contact Marisa on mobile 021 112 6265 or

email [nzcacanterbury@nzchinese.org.nz](mailto:nzcacanterbury@nzchinese.org.nz) **Subject:** Attention Marisa- Mooncake order



Red bean	\$8 each
Lotus	\$9 each
Lotus with Egg yolk	\$10 each
Mixed nut	\$11 each

### **PAYMENT OPTIONS:**

1. Online payment to **NZCA Canterbury Inc** branch account: **030802-0003908-00**

In reference fields, state *your full name, MOONCAKES and contact phone number.*

2. Cash payment on pick up.

**PICK UP** at the NZCA Chinese Hall at 22 St Asaph Street on Sunday 21<sup>st</sup> September from 9:00am to 4:00pm.

## MOON FESTIVAL CELEBRATION LUNCH

***Sunday 5<sup>th</sup> October 2025***

We invite you to bring your family and friends to celebrate the Mooncake Festival.

**When:** Sunday 5<sup>th</sup> October at 12 noon

**Where:** NZCA Canterbury Chinese Hall, 22 St Asaph Street, Christchurch

**Please RSVP** by Sunday 28<sup>th</sup> September 2025 to assist with catering purposes.

Email us with your name, numbers attending and a contact number to

[nzcacanterbury@nzchinese.org.nz](mailto:nzcacanterbury@nzchinese.org.nz) or phone Marisa 0211126265.

Members - \$10; Non-members - \$20; Students 12-15 years - \$10

Under 12 years -Family donation appreciated.

**All donations will be kindly accepted.**

NOTE: Limited car parking available at Hagley Community College, entrance Stewart Street.

## Chinese Language Classes

**Term 3 ends** 21<sup>st</sup> September

**Term 4 starts** 12<sup>th</sup> October and **ends** 7<sup>th</sup> December.

## **NOTICE FOR A SPECIAL GENERAL MEETING**

**A Special General Meeting** of the New Zealand Chinese Association Canterbury Branch Incorporated will be held at **2pm on Sunday 5<sup>th</sup> October 2025 at the NZCA Hall at 22 St Asaph Street.**

**The purpose of the meeting is:**

1. To receive and consider changes to the Rules of the New Zealand Chinese Association Canterbury Branch.

As a result of the Incorporated Societies Act 2022 (“the new Act”), our Association is required to re-register under the new Act to retain its status as an incorporated society. Re-registration requires the Rules of our Association to contain certain minimum provisions. In addition, as a branch of the New Zealand Chinese Association Incorporated (NZCA), our Rules must be consistent with NZCA’s Rules and be approved by NZCA.

**ALL members are welcome to attend this special general meeting.**

## **Christchurch Heritage Festival 2025**

This year’s theme is “Building Place – evolving communities”.

As part of the annual Christchurch Heritage Festival, NZCA Canterbury and Qiao Yi Hong De Lion Dance group are collaborating to share our stories, our heritage and celebration of the Mooncake Festival.

**This free event will be on Saturday 11<sup>th</sup> October 2025, from 5pm to 8pm  
at the Multicultural Centre, 455 Hagley Avenue.**

There will be displays to tell stories of our evolving Chinese communities in our endeavours to build a place we call home in Aotearoa New Zealand. Celebrate the traditional Mooncake Festival with lions, dragon, traditional dances, songs and moon cakes! Craft workshops. Food sales.

Join in the lantern parade at the end of the show.

Bring warm clothes as some performances and activities will be outside.

## **Youth activities – Saturday evenings**

An opportunity for any Intermediate or High School aged young people to get together to share some food, play games, learn new skills and to help within the community.

We meet on the last Saturday of the month and activities planned until the end of the year are:

**30th August** - Study skills discussion and games

**27th September** - Mooncake themed night

**October** - No youth night planned but other community events are encouraged.

**5th October** - Mooncake Lunch, an opportunity to help with children’s activities.

**11th October** – Heritage and Mooncake Festival Event, Multicultural Centre. An opportunity to volunteer or just attend and watch the performances

**29th November** – End of year event.



**Any enquiries or offers of help**

eg if you are able to come teach a skill like cooking, bike maintenance etc.

**Please contact Karen Prisco:**

[peonielotus@gmail.com](mailto:peonielotus@gmail.com)

## Preparations for Dragonboat Jung Festival

A tremendous amount of preparation and teamwork is involved with making jungs - the sweet or savoury glutinous rice wrapped in bamboo leaves. There are many steps that take a lot of time. The dried bamboo leaves must be soaked in water overnight, then rinsed and boiled to ensure the leaves are clean and flexible for making the jungs. After the jungs are skilfully wrapped in their individual parcels, they are boiled in huge pots for several hours.

**Huge thanks to team leaders Cindy Chan, Jane Gin and Marisa Yeung** for keeping this tradition going for our community!

Also, huge thanks for help from Rosemary Yee, Emmie King, Jenny Yee, Wing Gin, Katie Yee, Yolande Mak, Linda Yee, Michael Yeung, Stella Ng, Tim Ng, Lily Siow, Shirley Dowson, Margaret Nicol, Mary Young, Connie Liang, Joy Lum, Jeff Bartlet, Emma Ranger and Darett Lowe.

**This year they made about 750 jungs for our Jung Festival lunch and for sale afterwards.**



**Our annual Jung Festival lunch** was held on 25<sup>th</sup> May and attended by 160 members, friends and family. Thanks to the huge teams of people who helped with the preparation and cooking of the delicious lunch, the clearing and cleaning in the kitchen, and the tidy up of the hall. Also, thanks to the younger members who helped supervise the young children with crafts and other activities during the afternoon.

**Our AGM** was held after the lunch. Thank you for attending to hear about the year's progress, especially with updates on our Constitution or Rules of the Association. **Please note-** there will be a Special General meeting on 5th October after the Mooncake lunch for all members to review the proposed Constitution.

## 82<sup>nd</sup> ANNUAL CONFERENCE OF NZCA HELD IN WELLINGTON

The 82<sup>nd</sup> Annual Conference of the New Zealand Chinese Association (NZCA) was held at the Brentwood Hotel in Wellington on the weekend of 12-13 July. There were 70 delegates attending from the 13 branches throughout New Zealand. Representing the Canterbury branch were **Lois Yee** (Canterbury President and National Vice President), **Emmie King, Daret Lowe, Rhonda Ding, Karen Prisco, Rodney Goh and Jared Chin.**

On the first day, the conference commenced with a welcome by Paul Chin, the National President of NZCA. The theme of the conference was “*Health and Well-Being in Our Community*” and this was the basis for a workshop which was facilitated by Doris Sew Hoy. Doris got the conference warmed up and also provided an interesting introduction to her own personal background and her professional experiences as a facilitator, author and a leadership and executive coach.



Reports were given on the financial and property status of NZCA as well as other matters, including the 2025 Easter Tournament which was successfully held in Dunedin this year. Delegates were also privileged to listen to a presentation from Dr Melissa Derby who is the NZ Race Relations Commissioner.

The first day concluded with a banquet dinner at the Grand Century Chinese Restaurant where the 90<sup>th</sup> Anniversary of NZCA was also celebrated.



### NZCA Branch Presidents:

Guangwei Du (Taranaki), Debbie Chin (Wellington), Angela Meng-Yee (Gisborne representative), Eileen Ng (Whanganui), Allan Young (Manawatu), Paul Chin (Waikato and National President), Teresa Chan (Otago-Southland), Richard Leung (Auckland), Fiona Shi (Nelson), Lois Yee (Canterbury), Jenny Too (Immediate Past National President), Ray Ching (Hawkes Bay), Beverley Young (Horowhenua-Kapiti). Absent Meng Foon (Gisborne), Janice Bartlett (Oamaru), Ronald Yee (Timaru)



The second day focussed on youth activities - such as the academic awards, Leadership Development Conference and the Youth Leadership Camp.

The delegates were treated to some fascinating presentations from Antony Young, who spoke about his international business career, and from elite sportsperson Paris Chin who has represented NZ in rhythmic gymnastics at the World and Commonwealth Games. Paris is Christchurch-based, and her talk was truly inspiring!

For all of those who attended the conference, it was an enjoyable way to connect and re-connect with other delegates from throughout New Zealand. Attendees were also able to discuss any relevant issues while also learning and being inspired by the numerous guest speakers. In short, it was a worthwhile experience for all!

## The NZ Chinese Association National Executive Officers 2025/26

**President** Paul Chin, **Vice President** Lois Yee, **Treasurer** Mark Ngan Kee, **Secretary (English)** James To, **National Secretary (Chinese)** Leo Li.

## NZCA Academic Awards 2025

This year there were seven recipients of NZCA Academic Awards.

**Congratulations** to our Canterbury branch members who were each successful in receiving an Award which includes a Certificate and \$500!

NCEA 1 - Katie Chan  
NCEA 2 - Chloe Chan  
NCEA 3 - Ysabella Ho

## The SS Ventnor Exhibition

The SS Ventnor Exhibition is on at the Ashburton Museum from 2<sup>nd</sup> August until 2<sup>nd</sup> November.

The exhibit was developed by the New Zealand Chinese Association and Heritage New Zealand, and it was originally displayed at the Treaty grounds on Waitangi Day in 2021.

On the opening day, Hannah King, daughter of Bruce and Glenys King, gave a public talk at the Ashburton Museum. Hannah is a member of the Ng/Wu whānau, descendants of Ng Jor Ching, whose kōiwi (burial bones) were headed for reburial in China on board the SS Ventnor which sank off the coast of the Hokianga in 1902. She is also a descendant of James King, one of the founders of the Ng King Bros Chinese Market Garden Settlement.



### Listen to Hannah's fantastic talk here!

There is also a slideshow that runs in the background.

<https://www.youtube.com/watch?v=RG8YvgDfKi8>

An article by **Heritage New Zealand**.

<https://www.heritage.org.nz/news/stories/ss-ventnor-exhibition-at-ashburton-art-gallery-and-museum>

## Tohu Whenua – *Landmarks that tell our stories*

Tohu Whenua launched its new Waitaha Canterbury itinerary at Takahanga Marae in Kaikōura on Friday 27<sup>th</sup> June. Established in 2016, Tohu Whenua is a tourism programme that promotes **significant heritage sites** in Aotearoa New Zealand – **the places that shaped our country and culture**.

The eleven Waitaha Canterbury sites, reaching from Kaikōura to Timaru, showcase the outstanding heritage visitor experiences in the region.

<https://www.heritage.org.nz/news/stories/tohu-whenua-launches-waitaha-canterbury-region-with-11-sites>



**The Ng King Brothers Chinese Market Garden Heritage Park** in Ashburton is one of these special Tohu Whenua sites that form a free itinerary of places to visit and explore history where it happened.

<https://tohuwhenua.nz/regions/waitaha-canterbury/ng-king-bros-chinese-market-garden-settlement/>

## Pickleball Friendly Tournament

On Sunday the 8th June 2025, instead of the usual regular games, our pickleball group hosted a friendly inaugural tournament against Burnside Pickleball group at Russley School hall. This was organised to provide some friendly competition for our players to experience.

We formed three teams from each group in the Beginners, Intermediate and Advanced levels, which meant that there were 18 players from each pickleball group and a total of 36 participants. Some of our players were also playing for the Burnside group. As we were the host, our team brought plates of food to share in between games.

The event went smoothly with the small foyer buzzing throughout the games. I am sure everyone had a good time and enjoyed the experience. There were some closely contested games and some quicker ones. Whilst the result is not so important, the NZCA team did manage to win more games than Burnside.

Thank you NZCA Canterbury for sponsoring the event and the prizes. A big thank you to all the helpers that helped to set up the hall and kitchen and cleaned the place up afterwards.

### NZCA Canterbury & Court7 Burnside Pickleball teams



## Social Get-togethers



28 June 2025  
A short quiz after a nice dinner

Thanks to Rhonda Ding and Jane Gin for organising a group social dinner at Jolie Restaurant on 28<sup>th</sup> June.

Also, thanks to Sandra Poh for designing a quiz, which was won by the team of Silver Foxes.



Potluck night 7<sup>th</sup> July at the Hall



## Fun at NZCA Easter event in Dunedin

### Athletics 4x100m relay

The Canterbury Men and Women relay teams were ready early at 8am on the rainy morning for their events. It was great to see the commitment of the runners! Despite the unfortunate weather, the Women's relay was run first during the heaviest part of the rain; the Canterbury team placed 3rd, speeding to the finish line.

The Men's relay followed, by which time the weather had settled down a bit. The Canterbury Men's relay team placed 4th in a race of tough competition.

**Women's relay team:** Keira Cocks, Esmee McAllister, Bree Styler, Ysabella Ho.

**Men's relay team:** Enzo Prisco, Rubens Prisco, Zach Ng, Howie Poh.



### Indoor Football

The Canterbury Mixed Indoor Football team consisted of members whose ages ranged from 13 to 55 years young. We were very lucky to have so many keen players this year! It was great to see the skill and determination brought on the day, placing 4<sup>th</sup> overall. Thank you to the sport coordinators for their support in organizing trainings and on the game day!

**Mixed Indoor Football Team:** Conor Cocks, Keira Cocks, Rodney Cocks, Alysha Lai, Gordon Lay, Zach Lay, Enzo Prisco, Ruben Prisco, Zafira Prisco, James Styler, Mandy Yuen, Shahana Hardwood, Kelly Yuen, Orion Chau and Shin Imamura

**Full Easter 2025 results** were featured in our May Newsletter.

## More fun at the Easter Wrap up

Saturday 26<sup>th</sup> April at the NZCA Hall for dinner, Karaoke, games and catch up!



# **76th Annual NZCA Easter Sports Tournament and Cultural Show 2026**

## **Save the Date! Easter 3-6 April 2026**

NZCA Auckland branch will be hosting the 76<sup>th</sup> Annual NZCA Sports Tournament and Cultural Ceremony over Easter weekend, from Good Friday 3<sup>rd</sup> to Easter Monday, 6<sup>th</sup> April 2026.

NZCA's annual flagship event is held each year on a rotational basis by four main NZCA branches: Wellington, Otago-Southland (OSCA), Auckland and Christchurch.

The objective and spirit of the tournament is to encourage participation and to promote goodwill, friendship, mutual understanding and healthy competition.

The tournament represents NZCA's major opportunity for family gatherings, intergeneration family reunions and a chance to rekindle friendships together with an opportunity to make new friends with many Chinese around New Zealand.

Various sports ranging from Athletics (Relays). Badminton, Basketball (Grades from 5 years to Masters), Golf, Indoor Netball, Indoor Soccer, Lawn Bowls, Outdoor Netball, Pickleball, Table Tennis, Tennis, Touch and Volleyball will be contested over the weekend.

Express your interest to participate at the 76<sup>th</sup> annual NZCA Sports Tournament in 2026 and a reminder for participants to book your flights early.

Canterbury branch will be organising fundraising events to assist with tournament subsidies.

We'd love to have you represent Canterbury and be part of this special unique weekend.

Look out for more updates through correspondence and subsequent newsletters.

*For interest or further information contact NZCA Canterbury Branch Committee co-ordinator Emmie King on mobile: 021 211 7441 or email: graem88@xtra.co.nz*

### **Books for Sale**

The following books published by Chinese Poll Tax Heritage Trust books are available for sale in Christchurch:

“Rich Treasures in Alien Soil” by Stuart Vogel \$50

“Golden Enterprise” by Phoebi Li \$55

Please contact Lois Yee 0225647933.

### **ACKNOWLEDGEMENTS**

**Our huge thanks for the tremendous generosity of our members for these donations:**

Tim and Shirley Chan Family Trust – commercial chiller

Derik Yee – Chinese crockery and upright freezer

Lily Siow – large screen TV for Karaoke

**THANK YOU!**

#### **Disclaimer**

***Neither the Association nor any person or persons associated with it, accepts any liability whatsoever for the contents of this newsletter which has been prepared in good faith without material reward and to the best of our knowledge is true and correct in all aspects.***



**NEW ZEALAND CHINESE ASSOCIATION INC.  
(CANTERBURY BRANCH)**  
**紐西蘭堅都布厘華聯支會**

For more information on any of the following activities, please contact the activity leader.

Activity 活動小組	Details 時間	Contact person 聯絡人
Beijing Health Promoting Exercise Group 北京医療保健操	Saturday	Jane Gin 021 175 5866
Chinese Language Classes – Cantonese and Mandarin 廣東話, 國語班	Sunday 9:30am – 11am	Fran Yee 021 138 3663 fran.yee@yahoo.com
Cooking Classes 烹飪班	To be advised	Rhonda Ding 021 259 0745
Karaoke Sing-A-Long 卡拉OK (一邊唱歌, 一邊跳舞)	Sunday monthly, and to be advised 1:30pm -5pm	Jane Gin 021 175 5866
Lifestyle Walking Group 步行組	Friday 10am	Tim Ng 021 263 0218, ng.tim@hotmail.com Marisa Yeung 021 112 6265
Line Dancing 排舞	Saturday morning 9am – 10:30am	Rhonda Ding 021 259 0745
NZCA Annual Sports Tournament and Cultural Event 復活節運動大會	Easter 2026 in Auckland	Emmie King 021 211 7441 graem88@xtra.co.nz
NZCA Canterbury Multi-Sports Programme 綜合運動訓練	Sunday	Emmie King 021 211 7441 graem88@xtra.co.nz
Pickleball 匹克球	Sunday 1:15pm to 3:15pm Russley Primary School, Cutts Road, Russley	Rhonda Ding 021 259 0745
Saturday Activities Mahjong, Table Tennis, Darts	To be advised	Rhonda Ding 021 259 0745
Youth activities	Monthly Saturday evening	Karen Prisco 02102370104 peonielotus@gmail.com
Tai Chi Class 太極班	Sunday 9:00am-10am	Marisa Yeung 021 112 6265 hopyick@xtra.co.nz

SEPT 2025

**MEMBERSHIP & CORRESPONDENCE** 會員資格通信聯繫, 請聯絡本會秘書

Please contact the Secretary NZCA (Canterbury Branch)

**Email:** [nzcacanterbury@gmail.com](mailto:nzcacanterbury@gmail.com)

**Postal address:** 22 St Asaph Street, Christchurch.

**Further information** 或到 網站, 書面查詢

**Website:** [canterbury.nzchinese.org.nz](http://canterbury.nzchinese.org.nz) Membership forms, newsletters, updates are found here.

**Facebook:** [facebook.com/CanterburyBranchNZCA](https://facebook.com/CanterburyBranchNZCA)

# 紐西蘭堅都布厘華聯支會

## NZCA Canterbury Branch

---

### 2025年 9月通訊

#### 中秋節自家製月餅訂購

請訂購自家製月餅9月7日(星期日)截止.

紅豆沙月餅 \$8.00/個

蓮蓉月餅 \$9.00/個

單黃蓮蓉月餅 \$10.00/個

五仁月餅月餅 \$11.00/個

請在本會取月餅

時間:9月21日(星期日) 9.00am-4.00 pm

請連絡 Marisa Yeung : [nzcacanterbury@nzchinese.org.nz](mailto:nzcacanterbury@nzchinese.org.nz) 主題 (Marisa - mooncake order) 或電021 112 6265.

銀行帳戶 NZCA Canterbury Inc

Branch Account : 03-0802-0003908-000

請註明：“Mooncake” 和 你的名字和電話.

或取月餅時付現金.

#### 中秋節午餐

中秋節午餐10月5日(12 pm) 將在會所舉行慶祝中秋節,期待眾人出席.

請於9月28日前電郵回覆參加人數: [nzcacanterbury@nzchinese.org.nz](mailto:nzcacanterbury@nzchinese.org.nz)以備食物需求,  
請報上人名,人數,聯絡電話.

或聯絡:Marisa Yeung 021 112 6265.

收費如下:

會員每人 \$10.00

非會員每人 \$20.00

學生12至15歲,每人 \$10.00

12歲以下請捐款, 捐款數目多少無限歡迎.

## 特別會議

中秋節午餐後,特別會議(10月5日)下午兩點本會所舉行.

會議目:

考慮到堅都布厘華聯支會章程的修訂,

根據2022年(法人團體法)的規定必須要重新註冊保持我們社團的身份,

而且重新註冊本會章程的要求,含有一些最低的規則,而作為華聯會支會,

章程必須與總會符合,保持一致和獲得總會批準. 歡迎會員參加檢討提議章程.

## 基督城傳統節日

主題是社群發展, 本會與僑藝(弘德)醒獅團一同攜手合作, 慶祝中秋節.

10月11日星期六**5pm to 8pm at the Multicultural Centre, 455 Hagley Avenue.**

免費入場.

不同的社群講述如何在這片白雲之鄉努力建設家園的故事.

有舞獅, 傳統舞蹈, 唱歌表演, 工藝坊, 月餅, 食物攤位. 壓軸是花燈遊行,

請穿厚衣服, 表演活動在戶外.

## 中文班

第三學期於9月21日完結.

第四學期於10月12日開課至12月7日.

## 華聯會學術獎 2025

今年華聯會學術獎項NZCE共有7個得獎者,

我們祝賀本會有三位獲得此獎項,包括證書和獎金\$500.

獲獎者:

NCEA 1 - Katie Chan

NCEA 2 - Chloe Chan

NZCE 3 - Ysabella Ho

## 青少年活動之夜

週六晚上在會所舉行, 為初中至高中青少年提供聚會, 分享食物, 遊玩, 學習新的技能的機會, 為社區付出貢獻.

在每個月最後的星期六舉行, 現計劃活動時間表至年底如下:

8月30日: 討論學習技能和遊戲.

9月27日: 月餅之夜.

十月份暫時沒有青少年活動在會所. 但有其他社區活動的參加.

10月5日, 在本會所舉行的中秋節午餐, 青少年隊會幫忙兒童活動.

10月11日參加基督城傳統節日, 在Multicultural Centre舉行,

有機會參加義工服務或觀看表演.

11月29日為年終活動.

如有任何需求或可提供協助, 例如: 教授烹飪, 修理單車等.

請聯絡: Karen Prisco: [peonielotus@gmail.com](mailto:peonielotus@gmail.com)

## 粽製作團隊

每隻粽做的過程工序繁多, 如竹葉, 竹葉先泡水一夜, 再煮滾, 確保柔軟然後每片竹葉底面清洗,

包紮粽時都是有經驗的人手, 然後放入大鍋內煮上四個鐘頭.

今年端午節在5月25日舉行, 當天有160人參加,

多謝一班團隊工作人員為午餐聚會的準備和製作美味的午餐, 事後打掃清潔, 同時多謝青少年隊幫助照顧和教導兒童手工藝和其他活動.

午餐後舉行週年大會, 多謝會員參加和了解今年的進展, 特別是更新章程修訂, 感謝端午節製作粽的工作人員,

每年製作粽的工作, 需要數天的準備和大量人手配合, 非常感謝團隊負責人: Cindy Chan, Jane Gin 和 Marisa Yeung 伸延這個傳統美食.

還感謝以下一班義工們: Rosemary Yee, Emmie King, Jenny Yee, Wing Gin, Katie Yee, Yolande Mak, Linda Yee, Michael Yeung, Stella Ng, Tim Ng, Lily Siow, Shirley Dowson, Margaret Nicol, Mary Young, Janet Yee, Connie Liang, Joy Lum, Jeff Bartlet, Emma Ranger, Darett Lowe.

今年製造750隻粽供午餐和出售

## 第82屆紐西蘭華聯總會週年會議

在7月12至13日在惠靈頓Brentwood Hotel 舉行第82屆華聯總會週年會議,

來自全紐西蘭13個支會, 共有70個代表人參加, 本會代表有: Lois Yee

(本會主席, 聯合總會副主席), Emmie King, Darett Lowe, Rhonda Ding, Karen Prisco, Rodney Goh and Jared Chin 出席.

第一天的會議由總會主席 Paul Chin 致歡迎詞, 今年的主題會議是“我們社區的健康和福祉”並以此主題由 Doris Sew Hoy 主持這個會議. Doris 在演講時帶動氣氛, 並自我介紹背景, 作為一個主持人, 作家, 領導階層, 教練經理的職業生涯.

財務和物業方面的報告, 其他包括今年在登尼丁舉行成功的復活節運動大會, 代表們非常榮幸聆聽了由紐西蘭種族關係專員Dr Melissa Derby演講.

第一晚會議結束後便到 Grand Century Restaurant 晚宴, 並慶祝華聯會成立了90週年.

第二天會議集中於青年活動, 例如學術獎, 我們社區的健康和福祉青年領袖營, 少年領袖營,

Antony Young, Paris Chin 精彩的演講.

Antony講述他的國際商業生涯經歷.

Paris是本市人, 代表紐西蘭參加世界運動會和英聯邦運動會的體育比賽, 演講非常激勵人心.

今次的會議對參加代表是一個很好的機會, 來聯繫大眾, 討論相關議題事項, 從演講嘉賓中學習或啟發是非常有價值不可多得.

紐西蘭華聯總會全國執行委員會2025-2026名單:

主席 Paul Chin, 副主席Lois Yee, 財務 Mark Ngan Kee, 英文秘書 James To, 總會中文秘書 Leo Li.

### Tohu Whenua “講述我們的重大故事”

於6月27日星期五在 Kaikōura 的 Takahanga Marae 發佈 Waitaha Canterbury 新的路線.

Tohu Whenua 成立於2016年, 是旅遊項目, 宣傳紐西蘭重要歷史遺產和文化, 在Waitaha Canterbury有11個地點, 由Kaikōura 至 Timaru , 展現出參觀遊客體驗該區域的優秀歷史遺產.

詳細資料<https://www.heritage.org.nz/news/stories/tohu-whenua-launches-waitaha-canterbury-region-with-11-sites>

在Ashburton伍乾兄弟中國市場菜園遺產公園, 也是Tohu Whenua遺址之一, 免費開放供參觀.

詳細資料<https://tohuwhenua.nz/regions/waitaha-canterbury/ng-king-bros-chinese-market-garden-settlement/>

## SS Ventnor溫拿號的故事,在Ashburton

SS Ventnor溫拿號的故事,在Ashburton博物館展覽止11月2日,該展覽由華聯會和紐西蘭遺產局共同策劃,原本是2021年的Waitangi Day時擺設在條約場地. 在開幕日由Hannah King致辭,她的祖先遺骨也在溫拿號船回中國安葬時沉沒.

Hannah King的演講可參閱. <https://www.youtube.com/watch?v=RG8YvgDfKi8>  
還有關於紐西蘭的歷史遺產文物報道資料<https://www.heritage.org.nz/news/stories/ss-ventnor-exhibition-at-ashburton-art-gallery-and-museum>

## 匹克球友誼賽

6月8日在 Russley School 學校禮堂與 Burnside匹克球隊舉行友誼賽,目的可給予本地球隊增加經驗,有初級組, 中級組, 高級組, 各有三隊出賽,我方共十八人, 全部36人參加比賽.  
而我方隊員也有加入Burnside隊出賽,由於是我們組織比賽事項,所以我方隊員也帶來食物分享,比賽進行很順利,小小的休息室充滿興奮聲音,大家都十分玩得很開心,比賽中有緊張爭奪,也有快捷速度,結果是不重要的,但是我方球隊確實比Burnside隊贏得更多場比賽.  
多謝NZCA支會贊助這場比賽及獎品, 同時感謝隊員們的幫忙佈置,廚房飲食,及之後清理場地工作.

## 2025年度復活節運動大會錦標賽登尼丁(Dunedin)精彩片段

### • 田徑4 x 100公尺接力賽:

代表本會的男,女田徑接力賽隊員於早上八時在雨中做好準備,女子隊接力賽時更下大雨,但無阻我隊最後快速衝刺,獲得第三名.天氣轉好,男子接力賽在這場激烈競爭中獲得第四名.

成員有:

女子接力隊員: Esmee McAllister, Ysabella Ho, Keira Cocks, Bree Styler

男子接力隊員: Rubens Prisco, Howie Poh, Zach Ng, Enzo Prisco

- 室內足球

本會室內足球隊伍成員由13至55歲組成,今年有幸這麼多熱情的隊員參加,當天都表現得非常好, 終於取得總成績第四名,感謝體育協會協調員的指導,訓練,和支持. 成員有: Conor Cocks, Keira Cocks, Rodney Cocks, Alysha Lai, Gordon Lay, Zach Lay, Enzo Prisco, Ruben Prisco, Zafira Prisco, James Styler, Mandy Yuen, Shahana Hardwood, Kelly Yuen, Orion Chau and Shin Imamura

### 2026年第76屆華聯會復活節運動大會及文化表演

2026年第76屆華聯會復活節運動大會由屋崙主持,4月3日至6日舉行,此乃華聯會重要活動,每年由四個主要支會輪流舉辦, 惠靈頓, 登尼丁, 屋崙, 基督城, 目標是提高體育精神, 鼓勵參加促進友誼, 互相理解和良性競爭. 舉辦運動大會可以使家庭聚會, 跨代團聚, 重燃友誼和結識在紐西蘭各地的華人最佳機會.

運動項目: 田徑, 接力賽, 籃球(五歲至大師級), 高爾夫球, 室內足球, 戶外投球, 匹克球, 乒乓球, 網球, touch ball 及排球會決定這個星期尾.

誠邀各位明年代表本會參加運動大會比賽, 請提早訂機票, 本會將舉辦籌款活動來補助參加者部分費用, 留意電子資訊獲得最新資訊. 或聯絡*Emmie King: 021 211 7441 電郵*[graem88@xtra.co.nz](mailto:graem88@xtra.co.nz)

### 書籍出售

由華人人頭稅歷史遺產信託委員會發行的書本, 現正基督城出售.

Rich Treasures in Alien Soil “寶藏在異鄉” 作家 Stuart Vogel, \$50.00一本,  
Golden Enterprise “榮光基業” 作家 Phoebe Li, \$55一本  
聯絡人:Lois 0225647933

### 鳴謝

多謝會員的慷慨捐贈:  
Tim and Shirley Chan Family Trust 商業用雙門雪櫃  
Derik Yee 中式餐具和冰箱  
Lily Siow 卡拉ok用的大型電視